
 

 

 
Jag skulle ju berätta lite om Polen resan. 

 

Den 30 augusti åkte jag med till Polen på Moment Exchangemeeting som representant för 

kustmiljögruppen. Från Torsås var projektledare Stan Weyns och assisten Pernilla Landin 

representerade. Christoffer Johansson kom från bygg och miljönämnden och sist men inte 

minst var kommunstyrelsens ordförande och ordförande för kommunens vattenråd Håkan 

Algotsson med.  

 

Man vill byta kunskaper och erfarenheter och även åtgärder i avrinningsområdena för att 

minska belastningen av både näringsämnen och andra kemikalier i vattnet som rinner ut i vårt 

gemensamma hav. 

 

För vår del ingår Grisbäcken och Bruatorpsån i projektet. 

De andra länderna i samarbetet är Litauen och Ryssland vid Kalingradområdet och så Polen 

där Baudafloden genomgår olika insatser. 

Baudafloden och Bräkneån är väldigt lika till storleken. Baudafloden är 58 km lång , 

Bräkneån är 44 km lång. Bruatorpsån är 55 km lång. Vi har ändå olika förutsättningar. Polen 

är tätare befolkat i området än här och det leder till större föroreningar. 

 

Man arbetar för fler våtmarker som ska rena vattnet innan det når ut i åar och hav. Insatser för 

fiskreproduktion är också viktiga. 

 

Vår gemensamma målsättning är att arbeta för minskade utsläpp från jord och skogsbruk. 

Avloppsvatten och spillvatten måste också renas bättre. 

Vi fick besöka Vistula lagoon och Baudafloden som är starkt förorenade. 

I Polen är det svårare att jobba med vattenmiljön än hos oss, det finns flera myndigheter som 

har med vattnet att göra och det leder till ett tungrott system. 

Polen är inte lika långt fram som vi när det gäller miljön men det finns en god vilja att 

förbättra. Fosfat och tensider tycks vara ganska nytt för dem och det har vi ju jobbat med att 

minska länge.  

 

Hälsningar 

 

Pia 


